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DR TV's Magasinet Søndag bragte i aftes et indslag om Seest-katastrofen og myndighedernes reaktion såvel 
før, under som efter ulykken. 
Det fremgik ikke klart af udsendelsen, at der allerede er foretaget væsentlige stramninger i forhold til 
omgangen med fyrværkeri efter ulykken i Seest, som vi forhåbentlig aldrig skal opleve igen. 
Sikkerhedsstyrelsen har for sin part arbejdet intenst på at forebygge risikoen for ulykker såvel i branchen som 
for den enkelte forbruger. 
Sikkerhedsstyrelsen har ved breve 24. og 30. maj i år - i overensstemmelse med kulegravningsudvalgets 
anbefalinger - meddelt branchen, at: 

• fyrværkeri, der importeres i fremtiden, skal godkendes efter de europæiske standarder, hvilket betyder 
at de største og farligste raketter ikke længere er lovlige i Danmark.  

• de farligste raketter i det eksisterende lager skal fjernes med det samme. 
Direktør Søren Krøigaard, Sikkerhedsstyrelsen: 
- I udsendelsen kommenterer den tyske fyrværkeriekspert, Dr. Uwe Krone, de danske forhold. Vi modtog den 
16. december 2004 resultatet fra Dr. Krones undersøgelser, men allerede den 15. november 2004 havde vi 
skrevet rundt til branchen for at få indstillet salg og udlevering af de pågældende raketter. 
- Vi reagerede ud fra et forsigtighedsprincip. Den undersøgelse, som vi selv havde foretaget i samarbejde med 
Beredskabsstyrelsen og EOD (forsvaret ammunitionsryddere) viste, at raketterne ikke kunne bringes til at 
eksplodere i forbindelse med fald eller tab. Samme dag, som vi modtog resultatet af undersøgelsen, skrev vi på 
ny til branchen og udvidede listen over raketter, som skulle fjernes. Vi har også skrevet til  de europæiske 
myndigheder for at gøre opmærksom på problemet. 
- Vi har haft et godt samarbejde med Kolding Politi. På et møde med Kolding Politi den 5. januar drøftede vi 
resultatet af Dr. Krones undersøgelser, hvor vi også udleverede det foreløbige rapportudkast. 
- Dr. Uwe Krones undersøgelser viser kun en del af problemet vedrørende farlig fyrværkeri. Erfaringen fra 
Kolding viser, at faren for massedetonation også udgør et meget stort problem. Derfor har vi gennemført en 
række forsøg i Oksbøl. Vi bliver ved, indtil vi har sikkerhed for, at de farligste  raketter er væk fra markedet. 
Resultatet af de tyske undersøgelser, som styrelsen selv har finansieret halvdelen af, indgår naturligvis, 
fortsætter Søren Krøigaard. 
Magasinet undlader i øvrigt at kommentere de tre væsentligste initiativer fra kulegravningsudvalget: 

• De største lagre, placeret i bymæssig bebyggelse, er flyttet ud af byerne.  
• Der indføres skærpede opbevaringskrav på lagrene og i detailleddet.  
• Det farligste fyrværkeri, der er i risiko for at massedetonere, fjernes fra markedet med det samme. 
Regeringen har valgt at tilslutte sig kulegravningsudvalgets 55 anbefalinger, som nedbringer risikoen for en 
lignende fyrværkeriulykke, vi desværre blev vidner til i Seest. 
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